

### Declaration and Certification of Consent

We the undersign members of the Talli handicraft group do certify that we are fully aware that the UAE are nominating Talli for inscription on the UNESCO representative list of the intangible cultural heritage of humanity, as an element that requires urgent safeguarding. We have participated in the various stages of the nomination process of national file.

No	Name	Address	Signature	Date
1	Mouza Salem Alshehi	Ras Al Khaimah	signed	8/3/2019
2	Aisha Obaid Bin Raseed	Ras Al Khaimah	signed	8/3/2019
3	Alia Ali Abdulrahaman	Ras Al Khaimah	signed	8/3/2019
4	Aisha Sulaiman Zaid	Ras Al Khaimah	signed	9/3/2019
5	Fatima Mohammed Saeed	Ras Al Khaimah	signed	9/3/2019
6	Maryam Nasser Ismayel	Ras Al Khaimah	signed	9/3/2019
7	Shaikah Ramadan Ibrahim	Ras Al Khaimah	signed	9/3/2019
8	Fatima Abdulwahed Abdulwahed	Ras Al Khaimah	signed	10/3/2019
9	Aisha Ahmad Ali Alshehi	Ras Al Khaimah	signed	10/3/2019
10	Aisha Saeed Aldahamani	Ras Al Khaimah	signed	10/3/2019
11	Zainab Mohammed Ghareeb	Ras Al Khaimah	signed	10/3/2019
12	Shaikah Ahmad Alhamedi	Ras Al Khaimah	signed	10/3/2019
13	Saleema Jumma Alyamahi	Taween	signed	11/3/2019
14	Maryam Ghareeb Alyamahi	Taween	signed	11/3/2019
15	Zayinab Ali Abdulla	Ras Al Khaimah	signed	11/3/2019



## إقرار و شهادة

نحن مجموعة من حرفيات التلي، نقر بأننا قد شاركنا في مختلف مراحل عملية ترشيح حرفة التلي التقليدية ضمن قائمة التراث الثقافي غير المادي الذي يحتاج إلى صون عاجل لدى اليونسكو و نبدي موافقتنا الحرة و المسبقة و المبنية على علم إزاء هذا الترشيح و لا مانع لدينا من ذلك.

م	الأسم	العنوان	التوقيع	التاريخ
1	وزير السياحة	الى لجنة اليونسكو	محمود	٢٠١٩/٣/٨
2	عاصم عبد العزيز	دار الحكمة	ذلل	٢٠١٩/٣/٨
3	كلما دخل بيبي	دار الحكمة	ذا	٢٠١٩/٣/٨
4	عاصم العبدالله	دار الحكمة	ع	٢٠١٩/٣/٨
5	خالد عاصم	دار الحكمة	فاطمة	٢٠١٩/٣/٩
6	عاصم ناصر	دار الحكمة	عاصم	٢٠١٩/٣/٩
7	عاصم رضوان	دار الحكمة	عاصم	٢٠١٩/٣/٩
8	فاطمة عبد العليم	دار الحكمة	فاطمة	٢٠١٩/٣/٩
9	عاصم ابراهيم عاصم	دار الحكمة	عاصم	٢٠١٩/٣/٩
10	عاصم عاصم	دار الحكمة	عاصم	٢٠١٩/٣/١٠
11	(عاصم عاصم)	دار الحكمة	عاصم	٢٠١٩/٣/١٠
12	سليمان العجمي	دار الحكمة	سليمان	٢٠١٩/٣/١٠
13	سليمان جمعي البهائم	دار الحكمة	سليمان	٢٠١٩/٣/١٠
14	عاصم عاصم طوسي	دار الحكمة	عاصم	٢٠١٩/٣/١١
15	زينب عاصم طوسي	دار الحكمة	زينب	٢٠١٩/٣/١١

### Declaration and Certification of Consent

We the undersign members of the Talli handicraft group do certify that we are fully aware that the UAE are nominating Talli for inscription on the UNESCO representative list of the intangible cultural heritage of humanity, as an element that requires urgent safeguarding. We have participated in the various stages of the nomination process of national file.

No	Name	Address	Signature	Date
16	Latifa Salem Bilal	Ras Al Khaimah	signed	13/3/2019
17	Sayedah Abdulaziz Mustafa	Ras Al Khaimah	signed	13/3/2019
18	Saeedah Obaid Salem	Ras Al Khaimah	signed	13/3/2019
19	Aisha Rashid Aldaheri	Ras Al Khaimah	signed	13/3/2019
20	Fatima Jumma Yosif Alhadad	Ras Al Khaimah	signed	14/3/2019
21	Fayiza Mohammed Ameen	Ras Al Khaimah	signed	14/3/2019
22	Mouza Mohammed Ahmad	Ras Al Khaimah	signed	14/3/2019
23	Mouza Ali Alyamahi	Ras Al Khaimah	signed	14/3/2019
24	Badria Mubarak	Ras Al Khaimah	signed	14/3/2019
25	Aisha Sarahan Alshehi	Al Ain	signed	15/3/2019
26	Kalthoom Saif	Al Ain	signed	15/3/2019
27	Aisha Rashid Alsaraidi	Fujairah	signed	16/3/2019
28	Marayam Saeed Salem Alsaraidi	Fujairah	signed	16/3/2019
29	Mahainah Ali Obaid Alsaraidi	Fujairah	signed	16/3/2019



## إقرار و شهادة

نحن مجموعة من حرفيات التلي، نقر بأننا قد شاركنا في مختلف مراحل عملية ترشيح حرفة التلي التقليدية ضمن قائمة التراث الثقافي غير المادي الذي يحتاج إلى صون عاجل لدى اليونسكو و نبدي موافقتنا الحرة و المسبقة و المبنية على علم إزاء هذا الترشيح و لا مانع لدينا من ذلك.

م	الأسم	العنوان	التواقيع	التاريخ
16	الطبقة سالم بلال	راس المتن	لـ	٢٠١٩/٣/١٣
17	سيدة عيسى العزيز مخلفي	١١ / ٢	سـ عـ بـ	٢٠١٩/٣/١٣
18	سـ عـ بـ	١١ / ١	حـ اـ سـ	٢٠١٩/٣/١٣
19	دـ اـ سـ نـ زـ اـ شـ الـ هـ بـ	١١ / ١	حـ اـ سـ	٢٠١٩/٣/١٣
20	نـ اـ حـ جـ يـ حـ وـ اـ طـ اـ	١١ / ١	حـ اـ سـ	٢٠١٩/٣/١٤
21	فـ اـ يـ لـ دـ مـ حـ اـ اـ	١١ / ٢	حـ اـ سـ	٢٠١٩/٣/١٤
22	خـ اـ حـ لـ حـ مـ نـ الـ حـ اـ	١١ / ٢	حـ اـ سـ	٢٠١٩/٣/١٤
22	مرـ زـ دـ عـ حـ اـ اـ حـ اـ	١١ / ٢	حـ اـ سـ	٢٠١٩/٣/١٤
23	مـ وـ زـ دـ عـ حـ اـ اـ حـ اـ	١١ / ٢	حـ اـ سـ	٢٠١٩/٣/١٤
25	بـ بـ اـ بـ دـ حـ اـ اـ	١١ / ٢	حـ اـ سـ	٢٠١٩/٣/١٤
26	حـ اـ سـ دـ عـ حـ اـ اـ حـ اـ	١١ / ٢	حـ اـ سـ	٢٠١٩/٣/١٥
27	كـ لـ لـ وـ حـ اـ اـ حـ اـ	١١ / ٢	حـ اـ سـ	٢٠١٩/٣/١٥
28	عـ اـ سـ دـ اـ لـ اـ اـ حـ اـ	١١ / ٢	حـ اـ سـ	٢٠١٩/٣/١٥
29	مـ كـ حـ سـ عـ دـ سـ الـ هـ بـ	١١ / ٢	حـ اـ سـ	٢٠١٩/٣/١٦
30	مـ حـ يـ نـ حـ دـ اـ اـ حـ اـ	١١ / ٢	حـ اـ سـ	٢٠١٩/٣/١٦
	مـ حـ يـ نـ حـ دـ اـ اـ حـ اـ	١١ / ٢	حـ اـ سـ	٢٠١٩/٣/١٦

### Declaration and Certification of Consent

We the undersign members of the Talli handicraft group in Dubai do certify that we are fully aware that the UAE are nominating Talli for inscription on the UNESCO representative list of the intangible cultural heritage of humanity, as an element that requires urgent safeguarding. We have participated in the various stages of the nomination process of national file.

No	Name	Address	Signature	Date
1	Sharifa Haykal	Dubai	signed	6/3/2019
2	Jamelah Salem Mubarak	Dubai	signed	6/3/2019
3	Aisha Eid	Dubai	signed	6/3/2019
4	Aisha Khalaf	Dubai	signed	6/3/2019



إقرار و شهادة

نحن مجموعة من حرفيات التلي في إمارة دبي، نقر بأننا على علم و درية بأن دولة الإمارات العربية المتحدة تعمل حالياً على ترشيح حرفة التلي التقليدية ضمن القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي الذي يحتاج إلى صون عاجل لدى منظمة اليونسكو، وقد شاركنا في مختلف مراحل عملية الترشيح و نبدي موافقتنا الحرة و المسبقة و المبنية على علم إزاء هذا الترشيح و لا مانع لدينا من ذلك.

## إقرار وشهادة

### تسجيل حرفة التّلّي في القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو

نشهد نحن وزارة الثقافة والشباب

بالجهود المبذولة لتسجيل حرفة التّلّي في القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو، وإدراجه واجب لحفظ الحقوق التاريخية والثقافية لأنّه أحد عناصر التراث الهامة لدولة الإمارات العربية المتحدة.

نحن نعيي بأنّ القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو تلعب دوراً كبيراً في حفظ وصون التراث الإنساني في العالم، ومن هنا تأتي أهمية تسجيل حرفة التّلّي في هذه القائمة الهامة؛ فحماية التراث هو صمام أمان وخط دفاع أول في مواجهة العولمة والغزو الثقافي. لذلك من الواجب علينا أن ندعم كافة الجهود التي تسعى لإدراج التّلّي في القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو؛ فتراثنا هو فخرنا ورمز عزتنا، وهذا إقرار منا بالمضي قدماً في تسجيل التّلّي ضمن القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي.

Date: 08 / 09 / 2021

## Acknowledgment and Certification

### Inscription of Talli Craft in UNESCO's Representative List of Intangible Cultural Heritage

We hereby make the following acknowledgment; we support and welcome the efforts being exerted to inscribe Talli craft in UNESCO's representative list of intangible cultural heritage as it is an important component of the United Arab Emirates intangible heritage and it is vital that our country historical and cultural rights are preserved.

We are aware that UNESCO's representative list of intangible cultural heritage plays an essential role in preserving global human heritage throughout the dominance influence of modernization which creates a constant challenge to heritage preservation efforts. From this perspective, we express our responsibility to support all efforts for inscribing Talli craft in UNESCO's representative list. This statement is a confirmation for our support to this endeavor.



التاريخ: 7 / 9 / 2021م

## إقرار وشهادة

### تسجيل حرفة التلّي في القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو

نشهد نحن مؤسسة التنمية الأسرية

نشهد بالجهود المبذولة لتسجيل حرفة التلّي في القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو، وإدراجه واجب لحفظ الحقوق التاريخية والثقافية لأنه أحد عناصر التراث الهامة لدولة الإمارات العربية المتحدة.

نحن نعيي بأن القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو تلعب دوراً كبيراً في حفظ وصون التراث الإنساني في العالم، ومن هنا تأتي أهمية تسجيل حرفة التلّي في هذه القائمة الهامة؛ فحمامة التراث هو صمام أمان وخط دفاع أول في مواجهة العولمة والعزوه الثقافي. لذلك من الواجب علينا أن ندعم كافة الجهود التي تسعى لإدراج التلّي في القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو؛ فتراثنا هو فخرنا ورمز عزتنا، وهذا إقرار منا بالمضي قدماً في تسجيل التلّي ضمن القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي.

Date: 7 / 9 / 2021

### Acknowledgment and Certification

#### Inscription of Talli Craft in UNESCO's Representative List of Intangible Cultural Heritage

We hereby make the following acknowledgment; we support and welcome the efforts being exerted to inscribe Talli craft in UNESCO's representative list of intangible cultural heritage as it is an important component of the United Arab Emirates intangible heritage and it is vital that our country historical and cultural rights are preserved.

We are aware that UNESCO's representative list of intangible cultural heritage plays an essential role in preserving global human heritage throughout the dominance influence of modernization which creates a constant challenge to heritage preservation efforts. From this perspective, we express our responsibility to support all efforts for inscribing Talli craft in UNESCO's representative list. This statement is a confirmation for our support to this endeavor.



التاريخ: 05 / 09 / 2021

## إقرار وشهادة

### تسجيل حرف التّلّي في القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو

نشهد نحن مؤسسة الإمارات للتعليم المدرسي

نشهد بالجهود المبذولة لتسجيل حرف التّلّي في القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو، وإدراجه واجب لحفظ الحقوق التاريخية والثقافية لأنّه أحد عناصر التراث الهاامة لدولة الإمارات العربية المتحدة.

نحن نعيي بأنّ القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو تلعب دوراً كبيراً في حفظ وصون التراث الإنساني في العالم، ومن هنا تأتي أهمية تسجيل حرف التّلّي في هذه القائمة الهاامة؛ فحماية التراث هو صمام أمان وخط دفاع أول في مواجهة العولمة والغزو الثقافي. لذلك من الواجب علينا أن ندعم كافة الجهود التي تسعى لإدراج التّلّي في القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو؛ فتراثنا هو فخرنا ورمز عزتنا، وهذا إقرار منا بالمضي قدماً في تسجيل التّلّي ضمن القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي.

Date: 05 / 09 / 2021

## Acknowledgment and Certification

### Inscription of Talli Craft in UNESCO's Representative List of Intangible Cultural Heritage

We hereby make the following acknowledgment: we support and welcome the efforts being exerted to inscribe Talli craft in UNESCO's representative list of intangible cultural heritage as it is an important component of the United Arab Emirates intangible heritage and it is vital that our country historical and cultural rights are preserved.

We are aware that UNESCO's representative list of intangible cultural heritage plays an essential role in preserving global human heritage throughout the dominance influence of modernization which creates a constant challenge to heritage preservation efforts. From this perspective, we express our responsibility to support all efforts for inscribing Talli craft in UNESCO's representative list. This statement is a confirmation for our support to this endeavor.



هيئة اتحادية | Federal Entity

hello@ese.gov.ae

Date: 16 /09/2021

## Acknowledgment and Certification

### Inscription of Talli Craft in UNESCO's Representative List of Intangible Cultural Heritage

We Hamdan Bin Mohammed Heritage Center hereby make the following acknowledgment; we support and welcome the efforts being exerted to inscribe Talli craft in UNESCO's representative list of intangible cultural heritage as it is an important component of the United Arab Emirates intangible heritage and it is vital that our country historical and cultural rights are preserved.

We are aware that UNESCO's representative list of intangible cultural heritage plays an essential role in preserving global human heritage throughout the dominance influence of modernization which creates a constant challenge to heritage preservation efforts. From this perspective, we express our responsibility to support all efforts for inscribing Talli craft in UNESCO's representative list. This statement is a confirmation for our support to this endeavor.

Thank you for your kind cooperation.

With best regards,

Abdulla Hamdan Bin Dalmoock  
C.E.O





التاريخ: 2021/9/16

### إقرار وشهادة

#### تسجيل حرفة التّلّي في القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو

نشهد نحن مركز حمدان بن محمد لإحياء التراث بالجهود المبذولة لتسجيل حرفة التّلّي في القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو، وإدراجه واجب لحفظ الحقوق التاريخية والثقافية لأنّه أحد عناصر التراث الهاامة لدولة الإمارات العربية المتحدة.

نحن نعيي بأنّ القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو تلعب دوراً كبيراً في حفظ وصون التراث الإنساني في العالم، ومن هنا تأتي أهمية تسجيل حرفة التّلّي في هذه القائمة الهاامة؛ فحماية التراث هو صمام أمان وخط دفاع أول في مواجهة العولمة والغزو الثقافي. لذلك من الواجب علينا أن ندعم كافة الجهود التي تسعى لإدراج التّلّي في القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو؛ فتراثنا هو فخرنا ورمز عزتنا، وهذا إقرار منا بالمضي قدماً في تسجيل التّلّي ضمن القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي.

وتفضلاً بقبول فائق التقدير والاحترام „



عبدالله حمدان بن دلموك  
الرئيس التنفيذي

Date: 31 October 2021

**Certification of Acknowledgment**

**Inscription of Talli Craft in UNESCO's Representative List of Intangible Cultural Heritage**

We, Cultural & Heritage Programs Department at Dubai Culture & Arts Authority,

We are following with deep appreciation the steps and measures taken by the UAE to nominate Talli craft for inclusion in the Representative List of the Intangible Cultural Heritage at UNESCO. This is particularly important given that Talli craft is a vital element of our national heritage, which reflects the creative influence of Emirati women and their pivotal community role in preserving our intangible cultural heritage.

We hope this registration will be a quality addition to the important achievements made so far to shed light on the UAE heritage, through UNESCO, and that our joint collaboration will succeed and safeguard and our unique national heritage.

Fatma Ouf Lootah



Director of Cultural & Heritage Programs Department

Dubai Culture & Arts Authority

التاريخ : 31 أكتوبر 2021 م

**الموضوع: شهادة إقرار**

**تسجيل حرفة التي في القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو**

نشهد نحن إدارة البرامج الثقافية والتراثية بهيئة الثقافة والفنون بدبي

أننا نتابع بكل تقدير وتفهم الخطوات والإجراءات التي اتخذتها دولة الإمارات العربية لترشح حرفة التي في القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو باعتباره جزءاً غالياً وعزيزاً من تراثنا القومي الذي يمثل إبداع المرأة الإماراتية التي لها دورها الكبير في حفظ الموروث الثقافي الإماراتي فهي نصف المجتمع الفاعل.

آملين أن يضيف هذا التسجيل إلى الإنجازات المهمة التي تحقق على صعيد التعريف بتراث دولة الإمارات العربية المتحدة من خلال منظمة اليونسكو وأن تكلل جهودنا المشتركة دائمًا بالنجاح والتوفيق لصون تراثنا الوطني الأصيل.

**فاطمة عوف لوთاه**



**مدير إدارة البرامج الثقافية والتراثية  
هيئة الثقافة والفنون بدبي**

التاريخ: ١٥ / ٩ / ٢٠٢١ م

## إقرار وشهادة

### تسجيل حرفة التّلّي في القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو

نشهد نحن هيئة/ دائرة/ وزارة/ مؤسسة/ جمعية: جامعة زايد.

نشهد بالجهود المبذولة لتسجيل حرفة التّلّي في القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو، وإدراجه واجب لحفظ الحقوق التاريخية والثقافية لأنّه أحد عناصر التراث الهامة لدولة الإمارات العربية المتحدة.

نحن نعيي بأنّ القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو تلعب دوراً كبيراً في حفظ وصون التراث الإنساني في العالم، ومن هنا تأتي أهمية تسجيل حرفة التّلّي في هذه القائمة الهامة؛ فحماية التراث هو صمام أمان وخط دفاع أول في مواجهة العولمة والغزو الثقافي. لذلك من الواجب علينا أن ندعم كافة الجهود التي تسعى لإدراج التّلّي في القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو؛ فتراثنا هو فخرنا ورمز عزتنا، وهذا إقرار منا بالمضي قدماً في تسجيل التّلّي ضمن القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي.

Date: ١٥ / ٩ / ٢٠٢١

## Acknowledgment and Certification

### Inscription of Talli Craft in UNESCO's Representative List of Intangible Cultural Heritage

We hereby make the following acknowledgment; we support and welcome the efforts being exerted to inscribe Talli craft in UNESCO's representative list of intangible cultural heritage as it is an important component of the United Arab Emirates intangible heritage and it is vital that our country historical and cultural rights are preserved.

We are aware that UNESCO's representative list of intangible cultural heritage plays an essential role in preserving global human heritage throughout the dominance influence of modernization which creates a constant challenge to heritage preservation efforts. From this perspective, we express our responsibility to support all efforts for inscribing Talli craft in UNESCO's representative list. This statement is a confirmation for our support to this endeavor.



Date: 1/9/2021

## Acknowledgment and Certification

### Inscription of Talli Craft in UNESCO's Representative List of Intangible Cultural Heritage

#### sharjah heritage institute certificate:-

We hereby make the following acknowledgment; we support and welcome the efforts being exerted to inscribe Talli craft in UNESCO's representative list of intangible cultural heritage as it is an important component of the United Arab Emirates intangible heritage and it is vital that our country historical and cultural rights are preserved.

We are aware that UNESCO's representative list of intangible cultural heritage plays an essential role in preserving global human heritage throughout the dominance influence of modernization which creates a constant challenge to heritage preservation efforts. From this perspective, we express our responsibility to support all efforts for inscribing Talli craft in UNESCO's representative list. This statement is a confirmation for our support to this endeavor.

With regards,



**Dr. Abdulaziz Abdulrahman Almusallam**  
Chairman, Sharjah Institute for Heritage.



التاريخ: 2021/9/1

## إقرار وشهادـة

### تسجيل حرفـة التـلي في القائـمة التـمثـيلـية لـلـتراث الثـقـافي غـيرـالـماـدي بـمنـظـمةـ اليـونـسـكـوـ نـشـهـدـ نـحـنـ: مـعـهـدـ الشـارـقـةـ لـلـتراثـ

نشهد بالجهود المبذولة لتسجيل حرفـة التـلي في القائـمة التـمثـيلـية لـلـتراث الثـقـافي غـيرـالـماـدي بـمنـظـمةـ اليـونـسـكـوـ، وإـدـرـاجـهـ وـاجـبـ  
لـحـفـظـ الـحـقـوقـ الـتـارـيـخـيـةـ وـالـثـقـافـيـةـ لأنـهـ أـحـدـ عـنـاصـرـ التـرـاثـ الـهـامـةـ لـدـولـةـ الإـمـارـاتـ الـعـرـبـيـةـ الـمـتـحـدـةـ.

نـحـنـ نـعـيـ بـأـنـ القـائـمةـ التـمـثـيـلـيـةـ لـلـتراثـ الثـقـافـيـ غـيرـالـماـديـ بـمـنـظـمةـ اليـونـسـكـوـ تـلـعـبـ دـورـاـ كـبـيرـاـ فـيـ حـفـظـ وـصـونـ التـرـاثـ الـإـنـسـانـيـ فـيـ  
الـعـالـمـ، وـمـنـ هـنـاـ تـأـيـيـ أـهـمـيـةـ تـسـجـيلـ حـرـفـةـ التـلـيـ فـيـ هـذـهـ القـائـمةـ الـهـامـةـ؛ فـحـمـاـيـةـ التـرـاثـ هـوـ صـمـمـاـمـ أـمـانـ وـخـطـ دـفـاعـ أـوـلـ فـيـ مـواجهـةـ  
الـعـولـمـةـ وـالـغـزوـ الـثـقـافـيـ. لـذـلـكـ مـنـ الـوـاجـبـ عـلـيـنـاـ أـنـ نـدـعـمـ كـافـةـ الـجـهـودـ الـتـيـ تـسـعـيـ لـإـدـرـاجـ التـلـيـ فـيـ القـائـمةـ التـمـثـيـلـيـةـ لـلـتراثـ الثـقـافـيـ  
غـيرـالـماـديـ بـمـنـظـمةـ اليـونـسـكـوـ؛ فـتـرـاثـنـاـ هـوـ فـخـرـنـاـ وـرـمـزـ عـزـتـنـاـ، وـهـذـاـ إـقـرـارـ مـنـ بـالـمـضـيـ قـدـمـاـ فـيـ تـسـجـيلـ التـلـيـ ضـمـنـ القـائـمةـ التـمـثـيـلـيـةـ  
لـلـتراثـ الثـقـافـيـ غـيرـالـماـديـ.

  
د. عبد العزيز عبد الرحمن المسلم  
رئيس معهد الشارقة للتراث





Date : 04 / 10 / 2021

### Acknowledgment and Certification

#### Inscription of Talli Craft in UNESCO's Representative List of Intangible Cultural Heritage

We do acknowledge and support the strenuous efforts being exerted by the United Arab Emirates to inscribe the Talli craft in UNESCO Representative list of Intangible Cultural Heritage.

We acknowledge the importance of the craft as an essential component of the UAE heritage and it is vital that its relevant skills, its unique characteristics, the quality of its products, and its pioneering role in supporting the traditional crafts be showcased to humankind.

We hope this registration will be a quality addition to the important achievements made so far to shed light on the UAE heritage, through UNESCO, and that our joint collaboration will succeed and safeguard and our unique national heritage.

Afaf Ibrahim AL Marri  
Chairman





التاريخ : 2021 / 04 / 10

### إقرار وشهادـة

#### تسجيل حرفـةـ التـاليـ فيـ القـائـمةـ التـمـثـيلـيةـ لـلـتـرـاثـ الثـقـافـيـ غـيرـ المـادـيـ بـمـنـظـمةـ اليـونـسـكـوـ

نشهدـ نـحنـ دـائـرـةـ الـخـدـمـاتـ الـاجـتمـاعـيـةـ بـالـجهـودـ الـدـؤـوبـةـ الـتـيـ تـبـذـلـهـاـ دـولـةـ الـإـمـارـاتـ الـعـرـبـيـةـ  
المـتـحـدـةـ لـتـسـجـيلـ حـرـفـةـ التـالـيـ فـيـ القـائـمةـ التـمـثـيلـيةـ لـلـتـرـاثـ الثـقـافـيـ غـيرـ المـادـيـ بـمـنـظـمةـ اليـونـسـكـوـ،ـ  
مـؤـكـدـيـنـ أـهـمـيـةـ هـذـهـ حـرـفـةـ فـيـ تـرـاثـاـ الـوطـنـيـ الأـصـيـلـ،ـ وـأـهـمـيـةـ الـمـحـافـظـةـ عـلـىـ الـمـهـارـاتـ الـمـرـتـبـةـ بـهـاـ،ـ  
وـجـوـدـةـ مـنـتجـاتـهـ،ـ وـدـورـهـاـ الـرـيـادـيـ فـيـ دـعـمـ الـحـرـفـ الـتـقـليـدـيـ لـلـبـشـرـيـةـ،ـ وـإـبـرـازـ الـخـصـائـصـ الـتـيـ  
تـمـيـزـتـ بـهـاـ حـرـفـةـ التـالـيـ فـيـ حـفـظـ وـتـعـزيـزـ التـرـاثـ الـإـمـارـاتـيـ.

آمـلـيـنـ أـنـ يـضـيفـ هـذـاـ التـسـجـيلـ إـلـىـ الـإنـجـازـاتـ الـمـهـمـةـ الـتـيـ تـحـقـقـ عـلـىـ صـعـيدـ الـتـعـرـيفـ بـتـرـاثـ دـولـةـ  
الـإـمـارـاتـ الـعـرـبـيـةـ الـمـتـحـدـةـ مـنـ خـالـلـ مـنـظـمةـ اليـونـسـكـوـ وـأـنـ تـكـلـلـ جـهـودـنـاـ الـمـشـترـكةـ دـائـمـاـًـ بـالـنجـاحـ  
وـالـتـوـفـيقـ لـصـونـ تـرـاثـاـ الـوطـنـيـ الأـصـيـلـ.

عـفـافـ إـبرـاهـيمـ الـمـريـ  
رـئـيسـ الدـائـرـةـ  
٢٠٢١



التاريخ: 04 / 10 / 2021م

## إقرار وشهادة تسجيل حرفة التلّي في القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو

نشهد نحن جمعية دبا للثقافة والفنون والمسرح بالجهود المؤوبة التي تبذلها دولة الإمارات العربية المتحدة لتسجيل حرفة التلّي في القائمة التمثيلية للتراث الثقافي غير المادي بمنظمة اليونسكو، مؤكدين أهمية هذه الحرفة في تراثنا الوطني الأصيل، وأهمية المحافظة على المهارات المرتبطة بها، وجودة منتجاته، ودورها الريادي في دعم الحرف التقليدية للبشرية، وإبراز الخصائص التي تميزت بها حرفة التلّي في حفظ وتعزيز التراث الإماراتي.

أملين أن يضيف هذا التسجيل إلى الإنجازات المهمة التي تحقق على صعيد التعريف بتراث دولة الإمارات العربية المتحدة من خلال منظمة اليونسكو وأن تكلل جهودنا المشتركة دائمًا بالنجاح والتوفيق لصون تراثنا الوطني الأصيل.

Date: 04 / 10 / 2021

### Acknowledgment and Certification

Inscription of Talli Craft in UNESCO's Representative List of Intangible Cultural Heritage

We, Dibba Society for Culture Arts and Theatre, do acknowledge and support the strenuous efforts being exerted by the United Arab Emirates to inscribe the Talli craft in UNESCO Representative list of Intangible Cultural Heritage.

We acknowledge the importance of the craft as an essential component of the UAE heritage and it is vital that its relevant skills, its unique characteristics, the quality of its products, and its pioneering role in supporting the traditional crafts be showcased to humankind.

We hope this registration will be a quality addition to the important achievements made so far to shed light on the UAE heritage, through UNESCO, and that our joint collaboration will succeed and safeguard and our unique national heritage

